
PROTOKÓŁ Nr IX/2015

z  obrad  IX sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu,  która  odbyła  się  w dniu  23 września  2015 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył IX sesję Rady Miejskiej
w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą obecno-
ści w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób sta-
nowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych
4. Joanna Kossakowska – Kierownik RTIRiOŚ
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTIRiOŚ
6. Danuta Komar – Bruniecka – Dyrektor MOPS
7. Piotr Klein – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. 
8. Kazimierz Bieliński – Prezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
9. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
10. Wiesława Tonkowicz – Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej
11. Urszula Marciniak – Wiceprezes ZGKiM
12. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu
13. Maciej Karabin – Dyrektor Gimnazjum w Dzierzgoniu
14. Sławomir Erber – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu
15. Andrzej Kapczyński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
16. Katarzyna Zajkowska – nauczyciel Gimnazjum w Dzierzgoniu
17. Patrycja Sidor – nauczyciel przedszkola w Dzierzgoniu
18. Agnieszka Lewandowska – nauczyciel przedszkola w Dzierzgoniu
19. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 
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Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 27 sierpnia 2015r.
4) Wręczenie aktów mianowania na stopień nauczyciela mianowanego.
5) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

6) Wnioski i zapytania.
7) Zmiana budżetu gminy na 2015 r.:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowisko Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia i  Bezpieczeństwa Publicznego oraz

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Wyrażenie zgody na rozwiązanie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości grunto-
wych i przejęcia ich do gminnego zasobu nieruchomościami:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowisko Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia i  Bezpieczeństwa Publicznego oraz

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Zmiana uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na czas nieokreślony
nieruchomości zabudowanej położonej przy ul. Traugutta w Dzierzgoniu stanowiącej wła-
sność gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowisko Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia i  Bezpieczeństwa Publicznego oraz

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Zmiana  ustalenia  wysokości  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych
w granicach administracyjnych gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowisko Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia i  Bezpieczeństwa Publicznego oraz

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Zmiana nazw ulic w Dzierzgoniu.
a) przedstawienie projektu uchwały
b) stanowisko Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia i  Bezpieczeństwa Publicznego oraz

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Wyrażenie zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej od Agencji Nierucho-
mości Rolnych:
a) przedstawienie projektu uchwały
b) stanowisko Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia i  Bezpieczeństwa Publicznego oraz

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

2



13) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
14) Wolne wnioski radnych.
15) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
16) Zamknięcie sesji.

Burmistrz  Dzierzgonia  poprosiła  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej od Agencji Nieru-
chomości Rolnych.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek, który Rada przyjęła jedno-
myślnie.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z VIII sesji Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu z 27 sierpnia 2015 r. Rada Miejska
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad 

Wręczenia  aktów  mianowania  na  stopień  nauczyciela  mianowanego  dokonali  Burmistrz
Dzierzgonia - Elżbieta Domańska oraz Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz.

Burmistrz  pogratulowała  i  złożyła  podziękowania  za  pracę  mianowanym  nauczycielom:
Pani Agnieszce Lewandowskiej, Pani Patrycji Sidor oraz Pani Katarzynie Zajkowskiej.

Ad punktu 5 porządku obrad 

a) Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła ustną informację z działalności za okres między
sesjami, wymieniając:
Referat Inwestycyjny, Rolnictwa i Ochrony Środowiska

1. Wytypowanie dwóch dróg przeznaczonych do remontu – droga Minięta Stanowo oraz droga
Morany,  Kuksy,  Litewki  –  na  które  Gmina  Dzierzgoń  będzie  próbowała  pozyskać  środki
pozabudżetowe  z  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich.  W  związku  z  powyższym
wystąpiono z zapytaniem ofertowym o koszty sporządzenia dokumentacji projektowej wraz z
kosztorysem  szacującym  koszty  poszczególnych  przedsięwzięć.  Wyłonienie  Wykonawcy
nastąpi dnia 25.09.2015r.
2. Podjęcie działań w zakresie opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę OSP w
Dzierzgoniu. Termin składania wniosków - do 23.09.2015 r..
3. Spotkanie z dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie przejęcia drogi
w Pachołach oraz możliwości otrzymania bezzwrotnej pomocy finansowej na remont tej drogi
w wys. 500 tys. zł . Wnioski zostały złożone, podpisanie aktu nastąpi w przyszłym tygodniu.
4. Spotkanie z Prezesem Firmy ECO Malbork, w sprawie negocjacji cen na dostawę energii
cieplnej.
5. Zbieranie wniosków o oszacowanie szkód w związku z suszą w celu przekazania do Agencji
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.
6. Kontrola z Urzędu Marszałkowskiego świetlicy wiejskiej w Jeziornie (zakres rzeczowy) –
stwierdzono poprawną realizację projektu.
7.  Zbliża  się  ku  końcowi  realizacja  inwestycji  polegającej  na  budowie  dwóch  budynków
komunalnych  w  Dzierzgoniu  -  zgodnie  z  umową  z  Wykonawcą  robót  (firma  RODŁO  z
Kwidzyna) obiekty winne zostać przekazane do odbioru z dniem 30.09.2015r.

3



8. Realizowane są prace budowlane związane z budową sieci wodociągowo- kanalizacyjnej–
ul. Pogodna, os. Krasickiego, miejscowość Nowiny, w ramach rozszerzenia operacji związanej
ze budową Stacji Uzdatniania Wody w Dzierzgoniu współfinansowanej ze środków Urzędu
Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego. Zakończenie rzeczowe zadania- 30.09.20105r.,
rozliczenie finansowe (złożenie wniosku o płatność) w październiku 2015r.;
9.  Spotkanie  z  pracownikami  Stowarzyszenia  w  Koniecwałdzie,  w  celu  doprecyzowania
wymagań dla  pomieszczeń remontowanych  w budynku szkoły na  ul.  Traugutta  pod katem
utworzenia Warsztatów Terapii Zajęciowej.
10. Referat Techniczno – Inwestycyjny, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w
Dzierzgoniu  w  zakresie  gospodarki  odpadowej  i  ochrony  środowiska  prowadził  bieżące
czynności  administracyjne  związane  z  dokonywaniem  oględzin  terenowych,  wydawaniem
zezwoleń, zaświadczeń oraz decyzji.
11.  Realizacja spraw bieżących (wydawanie zaświadczeń, decyzji administracyjnych, decyzji
podziałowych, spraw mieszkaniowych).
12.  Wystąpiono z wnioskiem do Marszałka Województwa Pomorskiego o wpisanie na listę
Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Pomorskiego na lata 2015 - 2018, dwóch
przedsięwzięć inwestycyjnych, związanych z budową obiektów sportowych na terenie miasta
Dzierzgoń.
- obiekt lekkoatletyczny – wariant 200m, zlokalizowany w Dzierzgoniu przy ul. Żurawiej,
w bardzo bliskim sąsiedztwie Szkoły Podstawowej i Klubu Sportowego,
- obiekt lekkoatletyczny – wariant z bieżnią prostą, zlokalizowany w Dzierzgoniu przy
ul.  Zawadzkiego,  w  bardzo  bliskim  sąsiedztwie  Gimnazjum,  przy  kompleksie  sportowym
Orlik.

Referat Spraw Społecznych, Obywatelskich, Kultury i Zdrowia
1.  15  września  upłynął  termin  składania  wniosków  o  przyznanie  stypendium  szkolnego.
Wpłynęło około 450 wniosków. Szacunkowa kwota przyznanych stypendiów na I  półrocze
2015/2016 roku to około 240.000,00 zł.
2.  Rozpoczęcie  przyjmowania  wniosków  na  dofinansowanie  kosztów  kształcenia
młodocianych  pracowników.  Do  dnia  dzisiejszego  wpłynęło  8  wniosków na  łączną  kwotę
53.000,00 zł.
3. Bieżący nadzór nad dowozami szkolnymi.
4.  Gmina  dofinansowała  kwotą  17.000,00  zł  zakup  zestawu  uniwersalnych  narzędzi
ratowniczych – zestaw ratowniczy „Holmatro” dla OSP Dzierzgoń. Całkowita wartość sprzętu
to 52.000,00 zł. Pozostała kwota została przekazana OSP z Krajowego Systemu Ratownictwa
Gaśniczego.  Posiadany  dotychczas  zestaw,  po  przeglądzie,  przekazany  zostanie  do  OSP
Żuławka Sztumska.
5. Rozpoczęcie opracowywania - budżetu na rok 2016 - dla jednostek OSP gminy Dzierzgoń.

Referat Finansowy
W okresie międzysesyjnym w zakresie spraw budżetowych podjęłam Zarządzenia w sprawie:
1.  Zwiększenia  planowanych  dochodów  i  wydatków:  Zarządzenie  nr  184/2015  w  sprawie
zmiany budżetu gminy :
dział 751, rozdział „ 75110 „ Referenda ogólnokrajowe i konstytucyjne” – 12.480 zł dotacja
celowa  na  wypłatę  zryczałtowanych  diet  dla  członków  obwodowych  komisji  do  spraw
referendum. w dniu 06 września.
Z  rezerwy  celowej  przeznaczono  środki  (kwota  3.690  zł)  na  zwiększenie  planowanych
wydatków inwestycyjnych w rozdziale 70005 " Gospodarka gruntami i nieruchomościami" na
opracowanie dokumentacji projektowej do realizacji adaptacji i modernizacji nieruchomości na
Warsztaty Terapii Zajęciowej.
Z  rezerwy  ogólnej  przeznaczono  kwotę  7.000  zł  na  zwiększenie  planowanych  wydatków
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bieżących  w  rozdziale  80195  "  Pozostała  działalność"  na  opracowanie  "Strategii  Rozwoju
Oświaty" .
2. Kontrole wykonywane zgodnie z planem kontroli (Zarządzenie nr 105/2015 z dnia 27 maja
2015  roku)  w  jednostkach  organizacyjnych  gminy  i  jednostkach  nadzorowanych  oraz
w stowarzyszeniach. Realizowany jest II etap kontroli w Posterunku Policji w Dzierzgoniu.
(10.000 zł na remont i wyposażenie z budżetu gminy Dzierzgoń w 2014 roku).
3. Umorzenia podatków i należności cywilnoprawnych w załączeniu.
4.  Zarządzenie  nr  187/2015  z  dnia  04  września  2015  r.  w  sprawie  określenia  założeń
budżetowych oraz organizacji prac nad projektem budżetu gminy Dzierzgoń na 2016 rok oraz
nad projektem Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Dzierzgoń na rok 2016 i lata następne.
Przekazano pisma do jednostek organizacyjnych i dla radnych.

Dzierzgoński Ośrodek Kultury
1. Od 7 – 12 września 2015 r. W Miniętach odbyły się warsztaty wikliniarskie.
2. 13 września 2015 r. DOK był współorganizatorem Dożynek Gminnych w Bągarcie.
3. Cyklicznie - według harmonogramu odbywały się zajęcia: plastyczne, kulinarne, terenowe,
muzyczne, taneczne, fitness dla seniorów i młodzieży.
4. Biblioteka Publiczna 4 września 2015 r. włączyła się w akcję Narodowe Czytanie,
w tym roku czytana była "Lalka" Bolesława Prusa. Odbywały się również zajęcia cykliczne
w bibliotece: gry planszowe, zajęcia komputerowe, prowadzenie zajęć w kąciku malucha.

b)  
Radny – Grzegorz Murawski zapytał o mieszkania o na ul. Wojska Polskiego, czy są już

przyznane?
Burmistrz  poinformowała,  że  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Mieszkaniowej  i  wstępnie

zostały  przydzielone  mieszkania.  Komisja  musi  się  jeszcze  spotkać  i  ma  odbyć  się  kontrola
faktyczna, wtedy będzie lista osób, którym przyznano te mieszkania.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz oznajmił, że firma Kram będzie inwestować
w Dzierzgoniu, ale są duże problemy, ponieważ działki w dużej części nie nadają się na inwestycje,
a ze strony firmy jest zainteresowanie kupnem działki od Gminy.

Burmistrz poinformowała, że wpłynął wniosek firmy Kram o zakup działek pod inwestycje,
jest to teren inwestycyjny w planach, trwa podział geodezyjny ponieważ są to dwie działki i trzeba
wytyczyć jedną, jest opracowywany operat szacunkowy i jak to będzie wykonane, to można będzie
podjąć uchwałę o wyrażeniu zgody na sprzedaż działki pod działalność inwestycyjną, możliwe że
zostanie  zwołana sesja nadzwyczajna jeśli  tylko będzie gotowa dokumentacja i  odbędzie się to
w drodze  przetargu,  jeśli  firmy chcą  inwestować  na  terenie  gminy Dzierzgoń  to  trzeba  zrobić
wszystko i jak najszybciej podjąć decyzję tym bardziej, że mieszkańcy będą mieli zatrudnienie.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  część  majątku  została
rozsprzedana,  Przewodniczący  zaproponował,  aby  przy  następnych  przetargach  na  działki
budowlane lub inwestycyjne był zapis,  aby rozpocząć inwestycję w ciągu 2 lat,  a zakończyć ją
w ciągu 4,5 lat.

Burmistrz odpowiedziała, że będą takie rzeczy uregulowane w akcie notarialnym.
Radny – Mirosław Szmigiel zapytał czy będą miejsca pracy w związku z tą inwestycją?
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poinformował, że hala będzie miała ok. 3.000

m2, jeśli Gmina zaoferuje korzyści podatkowe to będzie deklaracja odnośnie ilości zatrudnienia
osób. Od strony Gminy nie ma żadnych korzyści, od innych gmin są propozycje. Przewodniczący
dodał, że jaka ulga, taka będzie ilość miejsc pracy

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że żeby zachęcić inwestorów, trzeba to wypracować, jaka
to ma być ulga i od czego zależna, trzeba się nad tym mocno zastanowić. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z działalności Burmistrza między
sesjami, którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.
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Ad punktu 6 porządku obrad

Radny – Mieczysław Link zapytał o przekazaną drogę od Agencji,  zapytał  czy są jakieś
poczynania przekazania boiska, zapytał czy są poczynania jeśli chodzi o kotłownie w Bruku?

Radny – Bogdan Toporkiewicz stwierdził, że na ostatniej sesji padła data 15 września, do
tego terminu miały być parkingi przy przedszkolu, w Prakwicach też nie ma ekranów, zapytał o
przyczynę  braku  rozpoczęcia  prac  w  tym  kierunku.  Radny  dodał,  że  nie  ma  przystanku
autobusowego  w  Prakwicach,  poprosił  o  ustawienie  przystanku.  Radny  dodał,  że  prosił  na
poprzedniej sesji o kosze na śmieci od rynku do banku. Radny poprosił żeby śmietniki były trwałe,
masywniejsze.

Radna – Irena Dywan była mowa o wycince krzaków w Żuławce, od strony Żuławki są
kręte trasy, zaczęto wycinkę, ale nie zrobiono do końca i zaprzestali, problem był zgłaszany już
wczesną wiosną.

Radny  –  Tomasz  Przybilski  zapytał  o  budowę  nowego  wodociągu  w  Starej  Wsi,
przypomniał, że Pani Burmistrz powiedziała, że zaraz po skoszeniu zbóż zostanie to zrobione. Pola
są już zasiane a prace się jeszcze nie rozpoczęły, Radny zapytał o przyczyny?

Radny –  Grzegorz  Murawski  poprosił  w imieniu  mieszkańców o  naprawę dachu,  który
przecieka na budynku przy ul. Zawadzkiego 85 i ustawienie koszy na tzw. kortach.

Radna  –  Irena  Dywan  zwróciła  uwagę,  że  niektóre  przystanki  autobusowe nie  stoją  na
naszym  terenie,  nic  nie  można  z  tymi  przystankami  zrobić,  jedne  należą  do  Gminy,  inne  do
powiatu, a jeszcze inne do osób prywatnych. Radna zapytała czy można unormować te sprawy we
wszystkich miejscowościach?

Radna  –  Wiesława  Grzegowska  przypomniała,  że  na  poprzedniej  sesji  była  mowa
o dofinansowaniach  szkoleń,  Radna  zapytała  kto  z  takich  szkoleń  korzystał  i  kto  te  pieniądze
dostaje?

Radny – Mieczysław Link poprosił  aby mieć na uwadze trasy SPKS Dzierzgoń i  to,  że
przewoźnik nie może wjeżdżać do miejscowości Piaski, są tam małe dzieci, prośba żeby był tam
autobus, a z uzyskanych informacji ma być dopiero taki kurs jak będzie podpisany nowy kontrakt. 

Radny – Tomasz Przybilski zapytał kto zarządził objazd w czasie wypadku ciężarówki na
ul. Zawadzkiego? Radny dodał, że są rozjechane płyty, zapytał kto to naprawi?

Radny – Mirosław Szmigiel zauważył, że na terenie Nowca i Bągartu ma być prowadzona
inwestycja wiatraków, był zgłaszany temat dróg, między polami są tam drogi gdzie właścicielem
jest ANR, prośba żeby drogi te zostały przekazane. Radny odniósł się do przystanku w Bągarcie,
poinformował,  że szyby i  blachy odpadły,  prośba żeby po drugiej  stronie na przystanku zrobić
ławeczkę, Radny skierował prośbę od mieszkańców miejscowości Bągart 2, są tam duże dziury,
prośba o oznakowanie i naprawę.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  na  terenie  Dzierzgonia
i okolicznych wsi jest bardzo dużo elementów drewnianych, ławek, placów zabaw, Przewodniczący
Rady zapytał, czy Urząd zamierza konserwować te elementy, bo w trakcie zimy to się rozsypie
i zniszczy.

Ad punktu 7 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2015 rok przedstawiła Skarbnik – Halina
Redlin.

/załącznik nr 4/

b)  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Ochrony  Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  oraz  Komisji
Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  Rady  Miejskiej  pozytywnie  zaopiniowały  przedstawiony
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projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2015 rok Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr IX/74/2015
/załącznik nr 5/

Ad punktu 8 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie prawa użytkowania wieczystego
nieruchomości gruntowych i przejęcia ich do gminnego zasobu nieruchomościami przedstawił
Z-ca Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim.

/załącznik nr 6/

b) Komisja  Oświaty,  Kultury,  Ochrony  Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  oraz  Komisji
Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  Rady Miejskiej  pozytywnie  zaopiniowały przedstawiony
projekt uchwały.

c)
Radny – Krzysztof Haber zapytał o zabezpieczenie hipoteczne na tych działkach, czy jest to

uregulowane?
Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTIRiOŚ poinformował, że wskazane nieruchomości objęte

są  wnioskiem  Spółdzielni  Mieszkaniowej,  która  dotychczas  jest  użytkownikiem  wieczystym
i  zgodnie  z  tym  kiedy  zostanie  podjęta  uchwała  to  na  tej  podstawie  Spółdzielnia  ma  prawo
ubiegania się o odłączenie od hipoteki celem przekazania działek i nie nastąpi to wcześniej  niż
odłączenie od hipoteki.

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  prawa  użytkowania  wieczystego  nieruchomości
gruntowych i  przejęcia  ich  do gminnego zasobu nieruchomościami Rada podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr IX/75/2015
/załącznik nr 7/

Ad punktu 9 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie
na  czas  nieokreślony  nieruchomości  zabudowanej  położonej  przy  ul.  Traugutta  w  Dzierzgoniu
stanowiącej własność gminy Dzierzgoń przedstawiła Kierownik RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 8/
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b)  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Ochrony  Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  oraz  Komisji
Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  Rady  Miejskiej  pozytywnie  zaopiniowały  przedstawiony
projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę

w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użyczenie  na  czas
nieokreślony nieruchomości zabudowanej położonej przy ul. Traugutta w Dzierzgoniu stanowiącej
własność gminy Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr IX/76/2015
                 /załącznik nr 9/

Ad punktu 10 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie   zmiany  ustalenia  wysokości  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa
drogowego  dróg  gminnych  w  granicach  administracyjnych  gminy  Dzierzgoń przedstawiła
Kierownik RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 10/

b) Komisja  Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji
Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  Rady  Miejskiej  pozytywnie  zaopiniowały  przedstawiony
projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie zmiany ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych w
granicach administracyjnych gminy Dzierzgoń Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr IX/77/2015
                     /załącznik nr 11/

Ad punktu 11 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie  zmiany nazw ulic w Dzierzgoniu przedstawiła Inspektor  – Alicja
Podlewska.

/załącznik nr 12/

b) Komisja  Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej negatywnie zaopiniowały przedstawiony projekt
uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Projekt

uchwały został przez Radnych odrzucony jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.
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Ad punktu 12 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości
gruntowej  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych przedstawiła  Kierownik  RTIRiOŚ  –  Joanna
Kossakowska.

/załącznik nr 13/

b)
Radny  –  Krzysztof  Haber  zapytał  czy  Agencja  Nieruchomości  Rolnych  chce  się  tego

pozbyć? Czy Gminie jest to potrzebne? 
Burmistrz  odpowiedziała,  że  w  2013  roku  był  złożony  wniosek  do  Agencji

o uporządkowanie gospodarki ściekowej dla budynków po byłej fermie w Stanówku, Agencja to
wykonała. 

Skarbnik poinformowała, że na prośbę Gminy Dzierzgoń zostało to wykonane i nie było
przejęcia  nieruchomości  nieodpłatnej  uchwałą,  dzisiejsza  uchwała  jest  formalnością,  jest
przygotowywane  porozumienie  gdzie  jest  mowa  o  nieodpłatnym  przejęciu  nieruchomości  i  to
Gmina już od Agencji otrzymała.

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę
w  sprawie wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  nieruchomości  gruntowej  od  Agencji
Nieruchomości Rolnych Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr IX/78/2015
        /załącznik nr 14/

O godzinie 16.30 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

O godzinie 16.40 wznowiono obrady IX sesji Rady Miejskiej.

Ad punktu 13 porządku obrad 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie Radnego – Mieczysława Link, że jeżeli chodzi o boisko
w Bruku, to te inwestycje zostały wykonane za zgodą i w porozumieniu z Agencją Rolną, ponieważ
to jest to teren Agencji Rolnej, przygotowana musiała być odpowiednia dokumentacja, która musi
być opracowana żeby Agencja mogła przekazać grunty,  ponieważ są to  grunty rolne,  musi  być
zrobione studium i plan zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu i dopiero wtedy Agencja
może  przekazać  grunty.  Cały  czas  jest  to  monitorowane,  aby jak  najszybciej  uporządkować  tą
sprawę.  Jeśli  chodzi  o  kotłownie  w  Bruku  to  pani  Burmistrz  poprosiła  o  wypowiedź  Prezesa
ZGKiM w Dzierzgoniu.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein odpowiedział, że były rozważane różne aspekty całej kotłowni,
złożony był wniosek do firmy ECO aby przedstawili swoją propozycję, przedstawili propozycje,
która jest rozważana, jest 10 lat porozumienia, w zamian za to firma całkowicie zmodernizowała by
całą infrastrukturę. Prezes dodał, że ceny są dość duże. Tak naprawdę i tak w tym roku ta inwestycja
nie powstanie, ponieważ jest już późno, kotłowania będzie przygotowana na okres zimowy, zostaną
przeprowadzone bieżące modernizacje i remonty. Trzeba będzie spotkać się z mieszkańcami w celu
omówienia  oferty  i  umowy,  jest  możliwość  obniżenia  ceny,  było  także  pytanie  czy  ta  umowa
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mogłaby być krótsza.
Burmistrz  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  parkingu  przy  przedszkolu  i  ekranach

w  Prakwicach,  Burmistrz  poinformowała,  że  podane  terminy,  były  to  terminy  i  deklaracje
przekazane przez Starostwo, było obiecane, że Starostwo zacznie szybko prace.

Kierownik  RTIRiOŚ  –  Joanna  Kossakowska  poinformowała,  że  wystąpiły  pewne
okoliczności związane z przesunięciem terminów przez Starostwo, takie jak pożar Domu Dziecka
w  Mikołajkach  Pomorskich  gdzie  interweniowali  i  teraz  realizują  również  zadanie  na  terenie
szpitala i potem będzie wyłoniony wykonawca na parking. Jeśli chodzi o ekrany to prawdopodobnie
w przyszłym tygodniu uda się to wykonać, ale nie padły żadne konkretne daty. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  przystanek  w  Prakwicach  jest  specyficzną  sprawą,  na  tej
drodze nie ma miejsca na ustawienie przystanku, były rozmowy z Panem Frątczakiem, który jest
właścicielem gruntów i trzeba będzie spisać porozumienie wtedy Pan Frątczak musiałby podpisać
porozumienie na przekazanie gruntu. Trzeba to wszystko prawnie uregulować, znaleźć bezpieczne
miejsce  na  usytuowanie  przystanku,  bo  nie  ma  miejsca  bezpiecznego  w  pasie  drogowym  na
ustawienie. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  jeśli  będzie  to  możliwe  to  Gmina  postara  się  w tym roku
i zakupi kosze na śmieci, które będą masywniejsze i trwalsze, sukcesywnie będą uzupełniane braki.

Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o wycinkę krzaków przy drogach powiatowych, to
pism było kierowanych wiele, rozmów było jeszcze więcej. Nie było na żadne pismo odpowiedzi,
były deklaracje,  że wycinka będzie zrobiona jeszcze w tym roku,  jest  zrobiona tylko część,  za
pośrednictwem radnych powiatowych złożony zostanie  wniosek  na  ręce  Przewodniczącej  Rady
Powiatu, aby w naszym imieniu Gmina Dzierzgoń była reprezentowana. Burmistrz poinformowała,
że przygotowywany jest również wniosek do Starostwa Powiatowego do budżetu na 2016 rok, żeby
ujęte  były  najbardziej  potrzebne  remonty dróg  powiatowych  na  terenie  gminy,  m.  in  ul.  Reja,
ul. Traugutta, ul. Pogodna i ul. Mickiewicza, aby Powiat zabezpieczył środki na przyszły rok, po
rozmowach ze Starostą, Starosta stwierdził że to są drogi wspólne powiatu i gminne, wniosek do
budżetu został  złożony,  żeby chociaż część środków była przekazanych na drogi  w 2016 roku.
Burmistrz dodała, że w Schetynówkach jest zapis o drodze powiatowej Budzisz - Złotnica, tą drogę
można wskazać również we wniosku. Niestety nie ma możliwości wskazania wszystkich dróg, ale
w następnych latach będą wnioski na następne drogi.

Radna – Irena  Dywan poinformowała,  że  wskaże  do budżetu  drogę  Budzisz  –  Złotnica
i Żuławka Sztumska - Stalewo. Dodała, że jest tam fatalnie, pobocze jest z dziurami i wybojami,
droga jest również zakrzaczona, a przy zmianie województwa zaczyna się remont drogi w stronę
Elbląga, będzie nowa nawierzchnia.

Burmistrz odpowiedziała,  że jeśli  chodzi o budowę wodociągu Stara Wieś,  to wszystkie
konieczne pozwolenia zostały wydane przez Gminę.

Prezes  RPWiK – Kazimierz  Bieliński  poinformował,  że  budowa wodociągu  Stara  Wieś
i Spalonki zostały rozpoczęte w tym samym czasie, obecnie jednak procedury projektowe są takie,
że  nie  da  się  niczego  przyspieszyć,  nie  ma  jeszcze  wydanego  pozwolenia  przez  Starostwo,  na
wodociąg Stara Wieś nie ma jeszcze pozwolenia na wykonanie, dokumenty są w architekturze, nie
można było  powiedzieć  rolnikom żeby nie  siali  zbóż,  w tym roku zostanie  wykonana  sieć  do
zasiewów,  czyli  pół  inwestycji,  a  w  przyszłym  roku  wykonana  zostanie  reszta.  Prezes
poinformował,  że  póki  co  nie  ma  zgłoszeń  ze  Starej  Wsi,  że  brakuje  im  wody,  widocznie
w studniach prywatnych ta woda jeszcze jest, a mieszkańcy muszą uzbroić się w cierpliwość,.

Prezes  ZGKiM poinformował,  że  budynek na  ul.  Zawadzkiego jest  to  wspólnota,  jedna
część należy do osoby prywatnej, druga do kolei, remont dachu to nie jest tania inwestycja, fundusz
remontowy tej wspólnoty nie jest zbyt duży, po ostatnich ulewach było dużo zgłoszeń, po kolei
wszystko  jest  naprawiane,  więc  w  niedługim  czasie  będzie  również  naprawa  dachu  na  ul.
Zawadzkiego.

Z-ca Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim poinformował, że sprawa uregulowania gruntów
pod przystanki na terenie Gminy to nie jest taka prosta sprawa, są to zaszłości wieloletnie, przed
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kilkunastu laty nie przywiązywano uwagi na grunty na jakich stawiono przystanki, tam gdzie teraz
sytuowane  są  przystanki  przez  Gminę  robione  jest  to  prawidłowo,  a  tam gdzie  nie  zostało  to
zachowane  ze  wszystkimi  standardami  to  trzeba  to  sukcesywnie  regulować,  jeśli  wiata,  która
wymaga remontu albo przeniesienia ponieważ część obiektu leży na prywatnej nieruchomości, to
trzeba te kwestie uregulować.

Skarbnik poinformowała,  że w planie finansowym zaplanowana jest  kwota 10.500 zł  na
szkolenia, do 1 września 2015 r. wydatkowana została kwota 7.587,50, Skarbnik poinformowała, że
tematyka szkoleń,  w których uczestniczyli  pracownicy to:  forum skarbników – 250 zł  kwartał,
forum sekretarzy  –  200  zł  kwartał,  kurs  dla  kandydatów  do  rad  nadzorczych,  zmiana  ustawy
o  ochronie  danych  osobowych,  komisja  rewizyjna  jako  organ  kontrolny  –  komisja  wraz
z pracownikiem, pracownik brał udział w szkoleniu o opłacie śmieciowej, zmiana przepisów opłat
lokalnych, konferencja miasta w Internecie. 

Burmistrz poinformowała, że dodatkowe kursy autobusowe i każda ich zmiana wymagają
specjalnego pozwolenia  przez  firmy prywatne,  które  zgłaszają  do województwa swoje  kierunki
kursów. Jeśli będzie się to firmom opłacało to na pewno to przeanalizują jeśli wpłynął taki wniosek.
Burmistrz poinformowała, że odbyło się spotkanie z firmami, które funkcjonują w Zalewie i wiele
osób dojeżdża do Zalewa, do 2 firm, łącznie z gminy Dzierzgoń i Stary Dzierzgoń dojeżdża ok. 100
osób, wiec dobrze byłoby zorganizować i uruchomić takie kursy.

Radny – Mieczysław Link stwierdził, że nie trzeba tworzyć nowego kursu, ten kurs, który
jest to wystarczy, tylko trzeba przedłużyć ten kurs przez Piaski, jest tam dobra droga. Mieszkańcy
pisali podanie w tej sprawie do SPKS. Dodał, że kontrakt jest podpisany w Starostwie i nic nie
można zmienić, jedynie przy podpisywaniu nowego kontraktu.

Burmistrz poinformowała, że trzeba to sprawdzić.
Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o przystanek w Bągarcie to został on częściowo

naprawiony przed dożynkami i 2 przystanki jeszcze w Litewkach mają być naprawione w tym roku,
zostały  wysłane  zapytania  ofertowe  o  naprawę  w  tej  sprawie  do  firm.  Jeśli  chodzi  o  dziury
w Bągarcie 2 to Pani Kierownik zapisała i zostanie to sprawdzone.

Kierownik RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska poinformowała, że jeśli chodzi o objazd przez
Stanowo to do zdarzenia doszło w godzinach popołudniowych i objazd taką trasą, ze wstępnych
informacji wynika, że objazd wyznaczyła policja, była to sytuacja nagła, a kierowcy również znają
ten objazd, koszty związane z naprawą chodnika będzie sukcesywnie ponosiła Gmina.

Burmistrz  stwierdziła,  że  to  cenne uwagi,  aby przed zimą zabezpieczyć  i  konserwować
elementy drewniane, będą te elementy konserwowane wszędzie, w całej Gminie, jest wykaz placów
zabaw, które są konserwowane i przeglądane.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz przypomniał o dużej kwocie przeznaczonej na
Klub Sportowy DKS Powiśle, uwagą było brak zajęć dla dziewcząt i dla dzieci, Przewodniczący
dodał, że kontaktował się z nim Pan Ryszard Karabin i jako właściciel zaproponował pomoc firmy
KRAM aby sfinansować organizację zajęć siatkówki dla dziewcząt, dodał że czeka na propozycję
i krok ze strony kadry nauczycielskiej z uprawnieniami do prowadzenia takich zajęć i firma chętnie
włączy się w organizację takich zajęć.

Przewodniczący  Osiedla  Nr  3  i  nauczyciel  gimnazjum  –  Ryszard  Karabin  dodał,  że
rozmawiał  z  Przewodniczącym  Rady  licząc  na  propozycje  ze  strony  Przewodniczącego  Rady
i spotkanie z Przewodniczącym.

Dyrektor Gimnazjum – Maciej Karabin stwierdził, że są osiągnięcia siatkówki i dobrze by
było żeby się spotkać. Dodał także, że Gimnazjum jest otwarte na takie zajęcia.

Przewodniczący Rady dodał, ze będzie to wspólna decyzja.

Ad punktu 14 porządku obrad 
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Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  dodał,  że  większość  próśb  i  wniosków
mieszkańców omówiona  została  na  Komisji,  ale  mieszkańcy ul.  Okrzei  poprosili  o  zajęcie  się
budynkiem nr 9, przeznaczonym do rozbiórki, który jest niebezpieczny.

Burmistrz poinformowała, że rozpatrzone zostały zapytania ofertowe, jest tam część eternitu
zdjęta i firma wyłoniona będzie odbierała ten eternit i równolegle będzie ten budynek rozbierany.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  dodał,  że  tam  były  również  budynki
gospodarcze,  które  zostały  rozebrane,  na  których  był  eternit,  eternit  jest  złożony  na  paletach
i poprosił żeby to zabezpieczyć.  Radny skierował także prośbę mieszkańców ul. Okrzei aby po
budowie wodociągu, ułożyć ponownie płyty jumbowe, prośba również do Referatu Techniczno-
Inwestycyjnego o pomoc w odzyskaniu działek na Os. Westerplatte, ponieważ nie można zrobić
placu zabaw na ul. Żeromskiego, tylko musi to być boisko piłkarskie zgodnie z projektem.

Burmistrz poinformowała, że sprawdzony zostanie teren po budowie wodociągu.
Burmistrz oznajmiła, że dołoży wszelkich starań aby jak najszybciej przejąć działki, żeby

powstało tam boisko.
Radny – Andrzej Pskiet złożył wniosek formalny o przygotowanie projektu uchwały

zachęcającego obecnych i przyszłych inwestorów do inwestowania w naszą Gminę, zwłaszcza
gdzie to będzie służyć zwiększeniu zatrudnienia.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  powyższy wniosek formalny,  który Radni
przyjęli jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Radny – Mieczysław Szmigiel poprosił w imieniu mieszkańców Bągartu, aby kwota, która
ma wpłynąć z przetargu sprzedaży ziemi w Bągarcie przy szkole, była przeznaczona na budowę hali
sportowej,  a boisko typowo trawiaste  może być wykonane w innym miejscu i  w tym kierunku
trzeba zacząć działać. Dodał, że na drugim przystanku chodziło tylko o ławeczkę.

Burmistrz poinformowała, że infrastruktura sportowa i rekreacyjna jest bardzo ważna i jest
to  wpisane  w  Urzędzie  Wojewódzkim  odnośnie  remontu  boiska  w   Bągarcie.  Pierwszym
priorytetem dla Gminy jednak są drogi, aby zachęcić przedsiębiorców do inwestowania. Burmistrz
dodała, że jeżeli będzie możliwość pozyskania środków, refundacji,  to myśli,  że Rada podejmie
odpowiednią decyzje w tej sprawie.

Radna – Emilia Tkacz zapytała w imieniu mam, na jakim etapie jest sprawa lekarza pediatry
w Gminie i co z podwórkiem Nivea?

Burmistrz poinformowała, że firma wprowadziła Urząd w błąd, miał być do końca lipca
uprzątnięty  teren,  elementy  placu  zabaw  zostały  przeniesione,  była  informacja,  że  w  związku
z  bardzo  wysokimi  temperaturami  terminy  zostały  przełożone  i  trzeba  cierpliwości.  Burmistrz
poinformowała, że czeka na harmonogram robót, który miał być znany na początku września. Jeśli
chodzi  o  pediatrę  to  były  rozmowy z  wieloma  firmami,  które  świadczą  usługi  medyczne,  jest
przygotowana przez prawnika odpowiednia umowa i trzeba czekać na doprecyzowanie tej umowy,
wtedy będzie  prośba  do  spółki  aby  podpisała  kontrakty,  będą  Panie  z  ośrodka  poproszone  do
rozmów.

Radny – Mieczysław Link dodał, że były prowadzone rozmowy o łączniku w Bruku, żeby
dobudować przy szkole, zaproponował, że można by zebrać środki na ten cel. 

Burmistrz poinformowała, że zdaje sobie sprawę z wielu potrzeb w szkołach i w Gminie, nie
są jeszcze ogłoszone konkursy oświatowe, w perspektywie była możliwość rozbudowy i adaptacji
pomieszczeń,  już  zmieniły  się  wskaźniki  i  są  to  tylko  niewielkie  kwoty  jakie  będzie  można
pozyskać na doposażenie placówek oświatowych.

Inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych – Alicja Podlewska poinformowała,
że przy tej ilości szkół, to będzie to tylko doposażenie, ponieważ są to małe środki. Nie ma niestety
typowych projektów na oświatę, remonty, rozbudowy, a także projektów na przedszkola. 

Radny –  Mieczysław  Szmigiel  stwierdził,  że  w  konkursach  takich  jak  Nivea  to  tak  to
wygląda, w projektach ze środków unijnych inwestycje są porządne i zawsze dochodzą do skutku,
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jeśli środki były przyznane. Powinno się stawiać na porządne wnioski.
Burmistrz  oznajmiła,  że  była  to  fajna  inicjatywa  społeczna,  widziała  plac  zabaw

w  Prabutach,  który  jest  fajny,  ale  nie  mówi  się  o  tym,  że  Gmina  nie  będzie  składać  innych
wniosków, takie wnioski będą składane.

Radny – Mieczysław Link zapytał dlaczego wniosek złożony do budżetu nie przeszedł? Nikt
nie dostał odpowiedzi, dlaczego dany wniosek nie przeszedł.

Ad punktu 15 porządku obrad 

Brak komunikatów Przewodniczącego Rady.

Ad punktu 16 porządku obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
17:30 zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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